
 

 

Endelig besvarelse af spørgsmål nr. 463 (Alm. del), 
som Folketingets Sundhedsudvalg har stillet til inden-
rigs- og sundhedsministeren den 23. juni 2006 
 

Spørgsmål 463: 
"Er det ikke ud fra økonomiske betragtninger mest hensigtsmæssigt at 

etablere en stamcellefabrik i Danmark?” 

  

Svar: 
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra 

Sundhedsstyrelsen.  

 

Sundhedsstyrelsen har indledningsvis oplyst, at styrelsen i sin udtalelse har 

forudsat, at målet er en gradvis oparbejdning af et lager på nogle få tusinde 

portioner i en énstrenget model, dvs. hvor der alene indsamles navlesnors-

blod til brug for andre end donor selv – såkaldt altruistisk donation.  

 

Sundhedsstyrelsen har herefter oplyst, at det ikke er muligt på nuværende 

tidspunkt at foretage en endelig vurdering af spørgsmålet, eftersom de 

økonomiske overslag og beregninger i forhold til en nærmere konkretiseret 

model – eller flere modeller – for en sådan ordning endnu ikke foreligger.  

 

Det er dog styrelsens umiddelbare vurdering, at etableringen af en selv-

stændig dansk stamcellebank vil være den dyreste løsning.   
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